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Begroting 2016  
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Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

1 Programma 2 

pag. 12 

R'74 Waar staan de vernieuwingen van de huidige fietspaden 

naar en op de nieuwbouw De Del begroot? 

Antwoord: 

In de grondexploitatie, deze kosten zijn derhalve niet terug te vinden in de 

programmabegroting. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

2 Prog 3 Pag 13 

Onderwijs 

BGR Waarom is Veluwezoom niet verantwoordelijk voor het 

dak en de verwarmingsinstallatie?  

 Idem PAK Is er meer te zeggen over de verwachte onderhoudskosten 

voor dak en verwarmingsinstallatie van de huidige 

Dorpsschool (mede gezien de staat van het gebouw)?  

Antwoord:   

-  Dit is gebaseerd op de met de Scholengroep Veluwezoom gemaakte afspraken over de 

 onderhoudskosten van het bestaande schoolgebouw gedurende de overgangsfase naar 

 het nieuwe schoolgebouw.  

-  Een deel van de verwarmingsinstallatie is gedateerd en het is niet te voorspellen   

 wanneer deze  het begeeft. De onderhoudskosten aan het dak zijn afhankelijk van het 

 aantal  meldingen van lekkages, maar deze zijn te overzien. Voor de onderhouds-

 kosten is door uw raad op 9 september 2014 een krediet beschikbaar gesteld van                                             

 € 83.000. Hier is nog € 72.950 van beschikbaar. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

3 Prog 3 

Onderwijs 

BGR Waarom stelt Rozendaal geen verordening voorzieningen 

huisvesting onderwijs vast?  

Antwoord:   

In een verordening voorzieningen huisvesting onderwijs wordt opgenomen op welke 

voorzieningen een schoolbestuur recht kan doen gelden als de school in een bepaalde positie 

komt te verkeren. Omdat Rozendaal slechts één school voor basisonderwijs heeft is er in 2006 

voor gekozen in plaats van een verordening een convenant op te stellen met het bestuur van 

de Stichting Veluwezoom. Dat convenant is gebaseerd op de model verordening huisvesting 

onderwijs (op dat moment geldend). Wij zijn van plan om op het moment dat het nieuwe 

schoolgebouw gereed is en wordt overgedragen aan het schoolbestuur, een verordening 

huisvesting onderwijs voor specifiek de Rozendaalse situatie op te stellen en voor te leggen 

aan uw raad.  

 

 

 

 

 

 

 

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

4 Prog 3 

Onderwijs 

BGR Wat bedraagt de stijging van de huur van de Van 

Egmondstraat en waar is deze terug te vinden? 

Antwoord:  

De toename van de huur bedraagt € 5.000 per jaar. De huur is onderdeel van de totale kosten 
Openbaar Onderwijs (overzicht blz. 15).  Destijds is met de gemeente Rheden een niet 

marktconforme huurprijs afgesproken omdat het maar om een korte huurperiode zou gaan.  

Omdat inmiddels is gebleken dat de huurperiode  enkele jaren langer gaat duren heeft  de 

gemeente Rheden besloten een meer  marktconforme huurprijs in rekening te brengen. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

5 Prog 3 

Onderwijs 

BGR Wat betreffen de baten Openbaar Onderwijs (vanaf 2015 

worden gemeenten structureel gekort inzake 

huisvestingskosten onderwijs)? 

Antwoord: 

De baten Openbaar Onderwijs zijn gebaseerd op in het verleden gemaakt afspraken met 

Stichting Veluwezoom inzake de kosten van binnenonderhoud. Totdat de nieuwe school 

gereed is wordt de door de Stichting Veluwezoom ontvangen “oude” rijksbijdrage voor het 
binnenonderhoud doorbetaald aan de gemeente Rozendaal. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

6 Prog 3 Pag 14 

Regionaal  

Onderwijs 

PAK      Rozendaal maakt gebruik van de Gemeenschappelijke 

voorziening onderwijs. Werd het Regionaal Bureau 

Leerlingzaken ingezet voor Rozendaalse kinderen en hoe 

vaak? 

Antwoord : 

Het RBL brengt jaarlijks een verslag uit, dat aan uw raad ter kennisname wordt aangeboden. 

Aan het meest recente jaarverslag, over het schooljaar 2013- 2014, ontlenen wij de volgende 

informatie. In het schooljaar 2013- 2014 woonden er in Rozendal 292 kinderen in de 

leerplichtige leeftijd, van 5 tot 18 jaar. In één geval was er sprake van beginnend verzuim en 

in vier gevallen van signaalverzuim. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

7 Prog 3 Pag 15 

Onderwijs 

BGR Op pagina 15 blijkt van een forse lastenverhoging 

onderwijs tov de eerder begroting. Reden staat op pagina 

16, nl. doordecentralisatie. Is dat de enige verklaring? 

 Idem PAK  De kosten bij bijzonder onderwijs nemen toe door de 

stijging van de door decentralisatie. Ik neem aan dat hier 

2014 wordt bedoeld?  

Antwoord:  

- Naast de doordecentralisatie wordt de lastenverhoging veroorzaakt door de hogere 

toerekening van uren (zie vraag 11). 

- De cijfers van de begroting 2016 worden vergeleken met de cijfers van de begroting 

2015. In 2015 is het onderhoudsbudget naar de scholen zelf gegaan. Vandaar de 

hogere cijfers in 2014 (waarin het onderhoudsbudget nog naar de gemeente ging)  

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

8 Prog 3 Pag 15 

Kosten volwas-

seneneducatie 

BGR Verder is daar vermeld dat de kosten voor 

volwasseneducatie dalen om dat dit via de regio loopt. 

Wordt dit dan niet verrekend/doorbelast vanuit de regio 

naar de gemeente? Regio heeft toch zelf geen budget, 

behalve door overheveling?  

Antwoord:   

Het budget volwasseneneducatie wordt toegekend aan de centrumgemeente, te weten aan 

Arnhem.  

Vanaf 2015 is er per arbeidsmarktregio sprake van een gebundelde specifieke uitkering 

Educatie. Deze is opgebouwd uit bedragen per gemeente, voor Rozendaal gaat het om 

ongeveer € 1.800,-. Het werkgebied van onze Gemeenschappelijke Regeling Onderwijs 

(GRO), die ook de volwasseneneducatie uitvoert, valt vrijwel samen met onze 

arbeidsmarktregio; enkel Doesburg is geen lid van de GRO.  

De centrumgemeente is verantwoordelijk voor de coördinatie van de uitvoering en voor de 

verantwoording van het regionaal budget. Arnhem overlegt met de regiogemeenten over het 

gewenste aanbod en de afspraken met uitvoerders van volwasseneneducatie (VE). Het bedrag 

dat voor VE in onze begroting staat, is onze bijdrage aan de ambtelijke ondersteuning van het 

regionale afstemmingsoverleg.  

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

9 Prog 3 Pag 15 PAK In het bijzonder lager onderwijs wordt gewerkt met een 

“rugzakje”. Worden deze gelden in deze begroting zicht- 

baar gemaakt of worden de gelden anderszins naar de 

scholen geleid.? Kent Rozendaal kinderen met een 

dergelijk “rugzakje”? 

Antwoord:   

Met de invoering van het passend onderwijs, per 1 augustus 2014, is het “rugzakje” 
afgeschaft. Schoolbesturen ontvangen de middelen voor kinderen met beperkingen nu 

rechtstreeks. Dit is dus niet in onze begroting terug te vinden. Het aantal kinderen dat een 

“rugzakje” had, is ons niet bekend. Wel is bekend, dat het om kleine aantallen gaat. Drie 
Rozendaalse kinderen maken vanwege een beperking gebruik van leerlingenvervoer. Onzes 

inziens is dit een goede indicatie. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

10 Prog 3 Pag 16 

Onderwijs 

PAK In de toelichting wordt gesteld dat de kosten bij openbaar 

onderwijs in 2014 hoger zijn. Hier worden o.a. de kosten 

voor de nieuwe school verantwoord. Dient dit niet in het 

project Nieuwe Dorpsschool te worden ondergebracht? 

Antwoord:   

Vooralsnog betreffen het voorbereidingskosten die uit door uw raad vastgestelde kredieten 

worden gedekt. Pas bij de daadwerkelijke bouw kunnen kosten worden geactiveerd. Derhalve 

moeten de kosten nu nog op deze wijze worden verantwoord. 

 

 

 

 

 

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

11 Prog 3 Pag 16 

Lasten 

onderwijs 

BGR De toename van het aantal uren wordt veroorzaakt door 

het doorbelasten van het aantal uren die gemoeid zijn met 

de nieuwe school door de ingehuurde medewerker RO. 

Waarom worden deze uren niet onder RO geboekt, de 

uren worden immers niet besteed aan de huidige 

huisvesting? 

Antwoord:   

Boekhoudtechnisch maakt het geen verschil in de begroting waar deze uren verantwoord 

worden. Wij zullen wel in 2016 gaan monitoren waar deze uren voor onderwijs exact aan 

besteed worden.  

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

12 Prog 4 Pag 18 

Werkgevers-

servicepunt 

BGR Er is geen dekkingsbijdrage WSP voor de begrotingsjaren 

geprognosticeerd, klopt dat?  

 

Antwoord:   

Dat klopt. De hoogte van de dekkingsbijdrage is nog niet bekend. Vooralsnog is het budget 

Presikhaaf gehandhaafd in de begroting en kan hiervoor aangewend worden. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

13 Prog 4 Pag 22 

Peuterspeelzaal 

BGR Zijn er extra kosten in de begroting opgenomen 

samenhangend met de wetswijziging Peuterspeelzaal in 

2018? 

 Idem BGR t vier-   Het vier-ogen-principe dat per 1 juli 2015 geldt voor 

peuterspeelzalen heeft geen gevolgen voor de begroting, 

is dat juist?  

Antwoord:  

- Nee, er zijn geen extra kosten opgenomen. 

- Dat is juist, de peuterspeelzaal voldoet overigens al lang aan het vier-ogen-principe: 

zij werkt standaard met twee professionele leidsters op een groep. De subsidie is 

gemaximeerd op € 8.300 ongeacht wetswijzigingen. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

14 Prog 4 

Beleid Vlucht-

elingen 

BGR Op bladzijde 55 van de begroting staat dat een sluitende 

begroting impliceert dat er een evenwicht is tussen 

inkomsten en uitgaven, maar ook dat er eigenlijk geen 

ruimte is voor tegenvallers. Naar aanleiding van de notitie 

van het college “Beleid vluchtelingen”, gedateerd 15 
oktober 2015, heeft de BGR de volgende vraag: 

Op welke wijze, of ten laste van welke voorziening, en 

met welke bedragen ziet het college mogelijkheden om 

uitvoering te geven aan het voorstel inzake de huisvesting 

van vergunninghouders? 

 Idem PAK Mbt opvang vluchtelingen ligt er een notitie van B&W 

met een verzoek aan de fractievoorzitters om dit mee te 

nemen in de AB. Er zijn nog geen middelen in de 



begroting gereserveerd voor opvang, maar ik zou wel 

graag willen weten welke kosten er op dit moment 

gemoeid zijn met de overdracht van de taakstelling (2 

pers.) aan Arnhem.  

Antwoord: 

- De uitgaven voor een vergunninghouder bedragen, aldus de VNG, gemiddeld € 
2.360,-  Dit betreft eenmalige kosten, zoals inrichtingskosten en een subsidie voor 

maatschappelijke begeleiding. Voor deze maatschappelijke begeleiding zullen wij 

afspraken maken met stichting Vluchtelingenwerk Rheden.  

Gemeenten ontvangen van het Rijk € 1.000,- per inburgeringsplichtige 

vergunninghouder; het gaat hier om personen van 16 jaar en ouder. Overigens zijn 

vergunningshouders zelf verantwoordelijk voor hun inburgering.  

 

Daarnaast zal, zeker in de begintijd, door vergunninghouders een beroep worden 

gedaan op de bijstand. Gemeenten ontvangen middelen van het Rijk om 

bijstandsuitkeringen uit te betalen. 

Vergunninghouders zijn zelf verantwoordelijk voor het betalen van de huur. 

 

Het huisvesten van vergunninghouders kost gemeenten dus geld.  

 

- Voor de overdracht van de taakstelling aan Arnhem hebben wij, voor een periode van 

zeven jaar (juli 2009 t/m juni 2016) een bedrag van € 25.550,- betaald. Dit bedrag is 

destijds gedekt uit de voorziening inburgering en als zodanig verantwoord in de 

jaarrekening 2011. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

15 Prog 4 Pag 18 

Juridische 

structuur WSP 

BGR   Pagina 18: wat is de inzet van het college voor de 

juridische structuur van het WSP? Dit om nu e.e.a. beter 

vooraf te regelen dan “Presikhaaf ooit” vanwege recent 
gedoe rondom die opzet. 

Antwoord:   

De inzet van ons college is inderdaad om te leren van de ervaringen met Presikhaaf. Uw raad 

heeft op 30 juni 2015 ingestemd met de regionale visie op de uitvoering van de 

Participatiewet en de toekomstige positie van Presikhaaf Bedrijven. Wij zullen u blijven 

informeren over de tussenstappen in dit proces, inclusief de ontwikkeling van het WSP.  

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

16 Prog 4 Pag 21 

Doelgroepen-

vervoer 

BGR g        Pagina 21 vervoer: over punt 3B is de slotzin dat de 

financiële gevolgen voor Rozendaal naar verwachting 

meevallen. Kan die hoop/verwachting wat concreter 

worden gemaakt.  

Antwoord:   

Het budget voor regiotaxi bedraagt € 4.000, voor leerlingenvervoer € 8.080. De verwachting 

is dat alles binnen het gestelde budget kan blijven. 

 

 

 

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

17 Prog 4 

Wet OKE 

BGR Opvalt dat op pagina 17 bij het wetten overzicht de 

OKE wet ontbreekt. Deze is ook niet opgenomen bij 

programma 3. Waarom is deze wet niet opgenomen? 

Antwoord:   

De Wet OKE is op zichzelf minder relevant voor Rozendaal omdat hij primair betrekking 

heeft op voorschoolse educatie voor jonge kinderen met een taalachterstand. Maar voor de 

volledigheid zullen wij deze wet, die ook gerelateerd is aan het peuterspeelzaalwerk, alsnog in 

het overzicht opnemen. 

 

Antwoord:   

De verlaging is deels een gevolg van de voorschrijdende rijksbezuinigingen. Maar de 

voornaamste oorzaak is een uitname ten behoeve van de Wet Langdurige Zorg (WLZ). Deze 

uitname heeft in 2015 plaatsgevonden. Wij hebben hier al over gerapporteerd in de 

Voorjaarsnota. Deze uitname uit het Jeugdbudget is een gevolg van de mogelijkheden, die het 

overgangsrecht voor WLZ-indiceerbaren bood. Het ging daarbij om jeugdigen die op grond 

van hun situatie onder de toegangscriteria van de WLZ vallen; tot en met 2014 vielen zij 

onder de AWBZ (Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten). Zij konden er in 2015 voor kiezen 

om onder de WLZ, als opvolger van de AWBZ, te blijven vallen. In 2015 hebben enkele 

jeugdigen of hun ouders van deze mogelijkheid gebruik gemaakt, hetgeen heeft geleid tot een 

korting op het gemeentelijk budget. Deze blijft in 2016 en verder van kracht. Dit heeft op zich 

geen financiële gevolgen, omdat de betreffende jongeren niet meer onder de 

verantwoordelijkheid van de gemeente vallen. Het budget dat wij ontvangen in het 

gemeentefonds voor de Jeugdwet daalt zoals aangegeven. Uitgangspunt in de begroting is om 

het sociaal domein budgettair neutraal op te nemen. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

19 Prog 4 Pag 25 

Overzicht lasten 

en baten 

BGR Op bladzijde 25 van de programmabegroting is een 

overzicht van lasten en baten weergegeven. In het 

addendum op het WMO-meerjarenbeleidsplan 

(vastgesteld in de raad van 20 oktober 2015) is op 

bladzijde 11 onder A. en B. eveneens een overzicht van 

lasten, baten en rijksbijdrage getoond. Graag de 

aansluiting van deze bedragen met de 

programmabegroting. 

 Prog 4 Pag 25 

Overzicht lasten 

en baten 

R'74 Waarop zijn de forse WMO budgetverlagingen 

gebaseerd?  Geen risico voor verdere stijgingen over 

meerdere jaren dankzij de toenemende vergrijzing? 

Antwoord:   

- Deze aansluiting is niet te maken. Het overzicht op bladzijde 25 van de 

programmabegroting is veelomvattender dan het overzicht in het WMO-

meerjarenbeleidsplan. Het programma zorg en welzijn is niet uitsluitend het sociaal 

domein, maar bijvoorbeeld ook bijstand, kinderopvang en gezondheidszorg. 

- De verlaging is voor het grootste deel een gevolg van de voorschrijdende rijksbezui-

nigingen (met name de invoering van het zogenaamd objectief verdeelmodel). 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

18 Prog 4 Pag 25 

Jeugdwet 

BGR Wat is de reden van de daling van het bedrag Jeugdwet 

van € 226.447 in 2015 naar € 152.608 in 2016 e.v.? 



Antwoord:   

Bij een bestuurlijke aanbesteding is er geen sprake van een inkoper en een leverancier in de 

traditionele betekenis van het woord. Aanbieders worden meer betrokken bij het formuleren 

van de opdracht. Partijen gaan met elkaar in gesprek over de uitgangspunten en de uitkomsten 

die, in voorliggend geval, wij als gemeente willen zien. Met de partijen die zich aan de 

uitgangspunten committeren, wordt een verdere uitwerking gedaan.  

 

Antwoord:   

Door de decentralisaties in het sociaal domein zijn er ook verantwoordingsvoorschriften 

gewijzigd. De kosten voor huishoudelijke verzorging moeten per 2015 worden verantwoord 

onder het nieuwe product Wmo (verschuiving). De daling naar 380K wordt veroorzaakt door 

lagere kosten voor huishoudelijke hulp en het budgettair neutraal opnemen van het sociaal 

domein. Het budget hiervan is in 2016 lager dan in 2015. De stijging van 625 k naar 998k 

wordt veroorzaakt door de invoering van de drie decentralisaties. De daling van de kosten in 

de jaren daarna vind zijn oorzaak in de daling van de budgetten in het sociaal domein. 

Vooralsnog zijn de drie decentralisaties budgettair neutraal opgenomen in de begroting. 

 

Antwoord:   

De kosten voor kinderopvang hebben betrekking op het feit, dat de gemeente Rheden de 

uitvoerende werkzaamheden van onze gemeente heeft overgenomen. Het gaat hierbij 

grotendeels om administratieve werkzaamheden, zoals het bijhouden van het Landelijk 

Register Kinderopvang en Peuterspeelzalen (LRKP). De gemeente Rheden gaat dus geen 

activiteiten organiseren. 

 

Antwoord:   

De structurele kosten bedragen per jaar  € 11.735 (boekjaar 2015). Rozendaal heeft in 2015 

een contract met de ODRA afgesloten voor het houden van bedrijvencontroles en piketdienst. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

20 Prog. 4 pag. 21 

Bestuurlijke 

aanbesteding 

hulp bij het 

huishouden 

R'74 Wat houdt bestuurlijke aanbesteding in van Hulp bij het 

Huishouden (evt. ook in het Jeugddomein)? 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

21 Prog. 4 pag. 25 

Kosten 

Huishoudelijke 

verzorging 

R'74 Kosten huishoudelijke verzorging van €187.000,-- naar 

0,0 en de kosten voor WMO van 0,0 naar €396.000,-- in 

2015 en dan slechts €380.000,-- in 2016?  Totale lasten 

schommelen van €625.000,-- naar €998.000,-- en weer 

omlaag naar zelfs onder de €900.000,--? Graag meer 

toelichting 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

22 Prog. 4 pag. 26 

Kinderopvang 

PAK Welke activiteiten gaat Rheden organiseren voor de 

kinderopvang. 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

23 Prog. 5 pag. 29 

Kosten ODRA  

PAK Welke kosten komen zo wie zo structureel per jaar terug 

t.b.v. ODRA?  Heeft Rozendaal al een contract met de 

ODRA afgesloten?  



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

24 Prog 6 Pag 32 

Renteopbrengst 

niet verkochte 

percelen 

BGR Op pagina 32 wordt toegelicht dat de baten van de 

financiële middelen toenemen door renteopbrengst over 

niet verkochte percelen van de projectontwikkelaar. In 

hoeverre is deze opbrengst afhankelijk van een 

goedkeuring van het bestemmingsplan? (zie eveneens 

pagina 58) 

Antwoord:   

De begroting is opgesteld op basis van de vastgestelde grondexploitatie en de uitgangspunten 

voor de begroting. Het doorgaan van de nieuwbouwplannen is afhankelijk van de goedkeuring 

van het bestemmingsplan. In de afspraken met de projectontwikkelaar is een rentevergoeding 

afgesproken vanaf één jaar na het onherroepelijk worden van het bestemmingsplan. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

25 Prog 6 Pag 32 

Accountantskosten   

R'74 Was de €35.000,-- accountantscontrole offerte van 

Deloitte nu inclusief of exclusief btw ? Waar zijn de 

verhoogde accountantskosten gebleven? 

Antwoord: 

De offerte ad € 35.000 is exclusief btw. De btw is grotendeels compensabel in het btw-

compensatiefonds. De btw vormt derhalve geen kostenpost. De kosten worden verantwoord 

op de kostenplaats apparaatskosten. Deze kosten (overhead) worden doorverdeeld op basis 

van uren. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

26 Prog 6 Pag 32 

Renteopbrengsten  

R'74 Hoe zeker zijn de renteopbrengsten in 2017 bij ov Fin 

middelen ? Rente is niet te hoog begroot? 

Antwoord: 

Dat is afhankelijk van het tempo van verkoop van de grond. Uitgangspunt hierbij zijn de 

aannames in de door uw raad vastgestelde grondexploitatie. 

De overige rente betreft een langlopende uitgezette lening. Deze inkomsten zijn zeker. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

27 Prog 6 

Vervangingsreserves 

inventaris  

R'74 Zijn de vervangingsreserves voor 

inventaris/automatisering/ materieel van het juiste 

niveau? 

Antwoord: 

Bij het vaststellen van de jaarrekening 2014 zijn de reserves voor materieel en inventaris 

aangevuld tot het peil dat gewenst is gezien de investeringen voor de komende jaren. De 

reserve digitalisering/automatisering is van voldoende omvang. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

28 Prog 7  

Referendum 

BGR In 2016 is een referendum voorzien maar geen kosten 

gebudgetteerd, waarom? 

 Idem PAK Er zijn in 2016 weliswaar geen verkiezingen, maar er zal 

wel een landelijk raadgevend referendum komen over de 

uitbreiding van de EU (associatieverdrag Oekraïne). Het 

lijkt me verstandig hiermee al rekening te houden in de 

begroting.  

Antwoord:   

Voor kosten van reguliere verkiezingen wordt in de regel een bedrag van € 2.400 in de 
begroting opgenomen. Dat er in 2016 een referendum gehouden wordt, was ons ten tijde van 

het opstellen van de begroting niet bekend. Ons college houdt rekening met een bedrag gelijk 

aan dat van een reguliere verkiezing. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

29 Prog 7 Pag 36 

Audit website 

BGR De kosten van een audit voor de website zijn begroot in 

2016. Maakt een nieuwe website een dergelijke audit niet 

overbodig, mits de site is opgezet conform de sjablonen 

voor gemeenten?  

Antwoord:   

Ook een nieuwe website zal moeten worden beoordeeld op alle vereisten door middel van een 

audit. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

30 Prog Pag 34 

Kosten BRP 

BGR                  Waar zijn de verhoogde kosten voor de BRP opgenomen? 

 

Antwoord:   

Deze kosten zijn opgenomen onder de begrotingspost automatisering. 

Deze kosten kunt u inderdaad niet terugvinden. Dit heeft te maken met de boekhoud-

voorschriften (BBV) waar wij ons aan moeten houden. De jaarlijkse lasten bedragen € 20.000 
voor het gebruik van de software. Dit is een lager bedrag dan in de begroting 2015 was 

opgenomen, toen er sprake was van een bedrag van € 35.000 per jaar. Dit vloeit voort uit goed 
onderhandelen van onze ambtenaren. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

31 Prog 9 Pag 42 

BAG-

administratie 

BGR Op pagina 42 is vermeld dat Rheden de BAG uitvoert 

voor Rozendaal. Waarom? 

 

Antwoord: 

In 2010 waren een aantal relevante taken op het gebied van de BAG al ondergebracht bij 

Rheden o.a. toezicht omgevingsvergunning. Hierdoor was het mogelijk om voor een groot 

deel gebruik te maken van de applicaties van de gemeente Rheden hetgeen een 

kostenbesparing betekent. Gaandeweg de implementatie van de BAG in 2010 is besloten om 

het BAG-beheer uit te besteden aan de gemeente Rheden en dit is vastgelegd  in een 

overeenkomst.  

Daarnaast zijn de processen en termijnen op grond van de wet BAG aan strenge eisen 

gebonden, waarbij wijzigingen in de BAG binnen 4 werkdagen moeten worden uitgevoerd. 

Rheden heeft meerdere BAG-beheerders waardoor de wettelijke termijnen zijn gewaarborgd, 

die gezien de kwetsbaarheid van onze kleine gemeente anders niet haalbaar is. 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

32 Prog 8 Pag 38 

Subsidieplafond 

Gemeentelijke 

monumenten 

BGR Voorgesteld wordt subsidieplafond in 2016 op € 8.000 
vast te stellen, in de begroting wordt € 1.900 opgenomen, 
hoezo? 

 

Antwoord: 

Het in de begroting opgenomen bedrag betreft de kosten van de open monumentendag en de 

monumentencommissie. Het budgetplafond waar u op doelt, is een maximum dat aan 

aangevraagde subsidies is gekoppeld. Deze aanvragen worden gedekt uit de reserve 

monumenten en de verantwoording daarover wordt bij de jaarrekening gegeven. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

33 Prog 9 Pag 42 

Molenschuur 

BGR Onde        Onder ecomische zaken worden als baten verpachting en 

verhuur van gemeente-eigendommen vermeld; de 

bedragen verschillen praktisch niet over 2015 – 2019. Is 

de pachtopbrengst van De Molenschuur altijd op 0 

gesteld?  

 Idem BGR Het gros aan kosten onder economische zaken betreffen 

advieskosten, vervallen deze nu geheel door verkoop van 

De Molenschuur, met andere woorden betroffen deze 

alleen de Molenschuur?  

Antwoord: 

- Zoals bekend staat de Molenschuur al jaren leeg. In afwachting van verkoop wordt het 

pand niet verhuurd. Derhalve staat deze opbrengst op nul. Inmiddels is het pand 

verkocht. 

- Deze advieskosten zijn eenmalig geweest in het jaar 2014 in verband met het plan tot 

verkoop van de Molenschuur. Van alle kosten op het product economische zaken 

blijven alleen uren van de medewerkers over. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

34 Prog 9 Pag 41 

Gevolgen 

uitspraak Raad 

van State  

BGR Op pagina 41 wordt gemeld dat er geen uitspraak van de 

Raad van State beschikbaar was bij het opstellen van de 

begroting. Wat houdt dit in voor de begroting 2016 en de 

meerjarenbegroting 2017-2019. Is het mogelijk inzicht te 

geven welke uitgangspunten zullen wijzigen en in welke 

mate indien er een negatieve uitspraak wordt ontvangen? 

Antwoord: 

Een negatieve uitspraak betekent dat vooral de plannen voor de woningbouw zullen worden 

uitgesteld. Voor de begroting zal dat vooralsnog alleen effect hebben op de rente-opbrengsten 

over niet verkochte bouwpercelen. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

35 Prog 9 Pag 42 

Exploitatie 

Torckschool 

BGR Exploitatie Torckschool. De Eenhoorn, hoofdhuurder, 

vertrekt naar de nieuwe Dorpsschool, toch zijn de baten 

2016 – 2019 gelijk gehouden. Hoe wordt dat 

gerealiseerd? 

Antwoord: 

De intentie van ons college is om op termijn, als de Eekhoorn vertrokken is, de Torckschool  

te verkopen. Totdat het pand verkocht is zal gezocht worden naar een nieuwe huurder met 

gelijke huuropbrengst.  



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

36 Prog 9 Pag 43 

Grondbeleid en 

grondexploitaties  

R'74 Grondbeleid en grondexploitaties:  graag toelichting / 

uitsplitsing hoe de lasten en baten van de 

grondexploitaties tot stand komen over de jaren 2015 - 

2019. Zijn deze bedragen incl. of excl. BTW? Hoe recent 

zijn de aannames van derden in deze berekeningen? 

Antwoord: 

- De lasten en baten zijn opgenomen in de begroting op basis van de laatst vastgestelde 

grondexploitatie (bladzijde 8 van de bijlage grondexploitatie). 

- Deze bedragen zijn exclusief btw.  

- De aannames van deze berekeningen worden voor iedere jaarlijkse vaststelling van de 

grondexploitatie opnieuw bekeken. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

37 Prog 10 

Reservering 

ambtswoning 

BGR Waarom is de reservering voor de ambtswoning voor een 

burgemeester uit de begroting verdwenen? 

 

Antwoord: 

De verkoopopbrengst voor de ambtswoning van de burgemeester is conform toenmalig 

raadsbesluit toegevoegd aan de algemene reserve. Als besloten wordt een ambtswoning aan te 

kopen, zal dit uit de algemene reserve worden gedekt. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

38 Overzicht dek-

kingsmiddelen 

en onvoorzien 

Pag 49 

BGR De opbrengsten OZB stijgen in de begrotingen slechts 

zeer beperkt  (zie blz. 49). Klopt het dat er nog geen 

rekening gehouden is met OZB opbrengsten voor de 

geplande woningen van het project de Del? 

 Overzicht dek-

kingsmiddelen 

en onvoorzien  

R'74 zit er in de prognose ook een ozb inkomstenverhoging 

van de nieuwe woningen 

Antwoord: 

Dat klopt, voorzichtigheidshalve zijn hier geen extra baten geraamd i.v.m. nieuwe woningen. 

 

 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

39 Overzicht dek-

kingsmiddelen 

en onvoorzien 

Pag 49/50 

BGR Op bladzijde 50 is zichtbaar dat de post onvoorzien voor 

de jaren 2017-2019 heel erg laag is. Wat is het beleid 

voor de bepaling van de omvang van deze post? 

 

 Idem PAK Waarom kan de onvoorzienpost vanaf 2017 terugzakken 

naar ca. 40k€? Wat is er veranderd? 

 Idem R'74 Fijn dat we voor 2016 ruimte hebben om €112k te kunnen 
reserveren als onvoorzien. Zorgelijk is dat miv 2017 er 

nog maar €38k ruimte is. Heeft u er vertrouwen in dat de 
post onvoorzien van slechts €25k miv 2017 echt 
voldoende buffer is?  



 Raadsvoorstel, 

inleiding 

R’74 Waarom € 50.000,- en € 62.000,- apart opnemen als 

onvoorzien? 

Antwoord: 

- In het verleden werd een standaard post voor onvoorzien geraamd van € 21.345 (Hfl 
50.000).De wens van de raad was om dit bedrag hoger op te nemen. Dat is wederom 

gelukt. 

- Zoals ieder jaar wisselen de vooruitzichten voor de langere termijn behoorlijk. De post 

onvoorzien voor 2016 was in de vorige begroting bijvoorbeeld € 80.000 en nu bijna € 
113.000.  Gezien de aantrekkende economie worden de vooruitzichten voor de 

komende jaren beter. Standaard wordt voor het begrotingsjaar € 50.000 gehanteerd en 
de daaropvolgende jaren € 25.000. Het restant (begrotingsoverschot) wordt 
toegevoegd aan de post onvoorzien. 

 

Antwoord: 

De middelen voor het sociaal domein worden tot en met 2017 beschikbaar gesteld in de vorm 

van een Integratie-uitkering binnen het Gemeentefonds. Voor het berekenen van de hoogte 

van deze Integratie-uitkering worden andere criteria gebruikt dan voor de Algemene uitkering 

van het Gemeentefonds. Het is de bedoeling van het rijk voor de middelen Sociaal domein 

een zogenaamd objectief verdeelmodel te ontwikkelen, waardoor zij vanaf 2018 geïntegreerd 

kunnen worden in de Algemene uitkering. 

Ter verduidelijking hieronder een specificatie van het totaal van het gemeentefonds : 

Gemeentefonds 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

       

- Alg. uitkering 2.322 2.074 2.062 1.964 1.977 2.044 

- Soc. domein  446 351 316 286 261 

       

Totaal 

Gem.fonds 

2.322. 2.520 2.413 2.280 2.263 2.305 

Enerzijds daalt de algemene uitkering uit het gemeentefonds in 2015 sterk ten opzichte van 

2014, daalt nog eens in 2017 en neemt in 2019 pas weer toe. 

Daarnaast was de verwachting dat het totaal van de uitkering Gemeentefonds zou stijgen als 

gevolg van de toevoeging van de component Sociaal Domein met circa 450.000. Deze 

component daalt echter sterk met ingang van 2016 en daalt daarna nog eens verder. 

 

 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

40 Overzicht dek-

kingsmiddelen 

en onvoorzien 

Pag 49/50 

PAK Toelichting over gemeentefonds ontwikkeling en sociaal 

domein component hierin niet duidelijk en op het eerste 

gezicht niet te koppelen aan de cijfers in de tabel op p49. 



Antwoord: 

Ja, de administratieve voorschriften verplichten ons de opbrengst te verantwoorden in het jaar 

van verkoop. Op het moment van opstellen van de begroting was de verkoop nog niet 

definitief. In de begroting 2016 is dan ook nog een stille reserve opgenomen van € 76.000 
(blz. 57). Bij het vaststellen van de jaarrekening wordt u een voorstel gedaan. 

 

Antwoord: 

Rozendaal hanteert de door de rijksoverheid maximaal toegestane tarieven. Ondanks dat zijn 

die tarieven gezien de Rozendaalse schaalgrootte niet kostendekkend. 

 

Antwoord: 

Dit geschiedt op basis van de op 30 juni jl. door de raad vastgestelde nota van reserves en 

voorzieningen. In de nota reserves en voorzieningen 2016 zal per reserve/voorziening 

conform de afspraak expliciet op de samenstelling worden ingegaan. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

44 Par 2 

Risico uitspraak 

Raad van State  

BGR Is er sprake van een risico voor de geactiveerde kosten 

van grondexploitatie de Del indien het bestemmingsplan 

wordt afgekeurd door de RvS? 

Antwoord: 

Als de Raad van State het bestemmingsplan afkeurt zal ons college de gevolgen ervan in 

beeld brengen en daarover met uw raad in overleg treden. De wijze van boeking van het risico 

heeft op dezelfde wijze plaats gevonden als dat in voorgaande jaren het geval is geweest. 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

45 Par 2 Pag 56/57 BGR Uit pag      Uit pagina56/57 blijkt dat de stille reserves vrij 

aanwendbaar deel in een geheel andere verhouding is 

opgenomen dan vorig jaar. Dit heeft blijkbaar te maken 

het verdwijnen van de “sportvelden”. Kunt u dit 
uitleggen?  

Antwoord: 

Dit heeft inderdaad te maken met de sportvelden. Deze zijn nu opgenomen in de 

grondexploitatie. De stille reserve die betrekking had op de sportvelden komt nu tot uiting in 

de grondexploitatie. 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

41 Overzicht dek-

kingsmiddelen 

en onvoorzien 

Pag 49/50 

R'74 komt de opbrengst van de Molenschuur ten goede aan 

2015 ? Zo ja, hoe wordt dan in de begroting 2016 de stille 

reserve verwerkt ? 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

42 Lokale 

heffingen Pag 

54 

PAK N.a.v. opmerking dat rijbewijs en paspoort maximale 

tarieven kennen. Gebruikt Rozendaal dit max. tarief en is 

het daarmee wel of niet kostendekkend? 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

43 Par 2 

Weerstandvermogen 

PAK Hoe wordt bepaald of de hoogte en aantal van de 

bestemmingsreserves voldoende zijn? (zie ook de staat 

van reserves en voorzieningen). 



Nr. Onderwerp/pag. Fractie Vraag 

46 Par. 2 pag. 57 

Nabestaanden-

pensioen 

BGR Op blz.57 onderaan wordt gemeld dat er geen verzekering 

en geen dekking aanwezig is in de begroting voor een 

nabestaandenpensioen van bestuurders. Welke afweging 

in relatie tot kosten en omvang van eventuele risico’s ligt 
hieraan ten grondslag ? 

Antwoord: 

Het betreft hier uitsluitend de pensioenen van oud-wethouders die reeds jaren uit de begroting 

worden betaald. Bij overlijden zal eventueel een nabestaandenpensioen moeten worden 

uitgekeerd. Als dit in 1 keer moet worden afgekocht is hier niet voldoende dekking voor 

aanwezig. Bij maandelijkse uitkering is er geen budgettair probleem. Het betreft 8 wethouders 

(of nabestaanden). Als afkoop (in één keer van alle gepensioneerden) wordt gevraagd zal daar 

een bedrag van circa € 75.000 mee gemoeid zijn. 
 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

47 Par 2 Pag 62 

Financiële 

kengetallen 

PAK Kengetal belastingcapaciteit.  Wat wordt het kengetal als 

"F" gecorrigeerd wordt voor de hogere gemiddelde WOZ 

waarde van Rozendaal t.o.v. de landelijk gemiddelde 

WOZ? 

Antwoord: 

Indien bij de berekening van de woonlasten de landelijk gemiddelde WOZ-waarde 

(€ 211.000) wordt gehanteerd, zal het kengetal 92% bedragen, waardoor het resultaat wijzigt 

naar de beste categorie, te weten categorie A.  

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

48 Par 3 Pag 63 

Onderhoud 

riool 

BGR Op pagina 63 staat beschreven dat het eerste grootschalig 

onderhoud aan riool voorzien is in 2017. Dat staat niet in 

de tabel eronder. Wat is het plan/wat is begroot? 

 Idem PAK Er wordt gemeld dat het eerste grootschalig onderhoud 

plaatsvindt in 2017. De tabel laat zien dat er geen 

investeringen zijn tot 2020 en in de programmabegroting 

op blz. 29 zijn geen afwijkingen in het kostenniveau over 

de verschillende jaren te zien. Hoe zit dit?  

Antwoord: 

Dit is inderdaad niet juist. Abusievelijk is hier een oud cijfer blijven staan. Het eerste 

grootschalige onderhoud is voorzien in 2020.  

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

49 Par 5 Pag 67 PAK Welk aanvullend inzicht gaat naar verwachting het 

voorgestelde externe onderzoek naar de ambtelijke 

organisatie geven? Welk bedrag denkt B&W voor dit 

onderzoek nodig te hebben 

Antwoord: 

Er is nog niet nader over gesproken wat de inhoud van het onderzoek zal zijn. De kosten 

ervan zullen bekend worden nadat drie of vier offertes zijn opgevraagd.  

 

 



Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

50 Investeringsplan 

Pag 85 

Kopieerapparaat 

BGR Een kopieerapparaat voor € 13.000, betreft dit 3D? 
Waarom geen lease? 

 

Antwoord: 

Dit is het kopieerapparaat voor algemeen (bulk-)gebruik in het gemeentehuis. Koop is 

goedkoper dan lease. 

 

 

Nr. Onderwerp/pag Fractie Vraag 

51 Staat reserves 

en voorzie-

ningen Pag 87 

PAK Als naar de toevoegingen/ontrekkingen van de reserves 

gekeken wordt, lijkt het erop dat we jaarlijks 20-30k€ 
interen op onze reserves. Is deze conclusie juist? Waarom 

zien we dit niet terug in het overzicht van de algemene 

reserves op blz. 87/88?   
Idem BGR Waarom is voorzieningen dubieuze debiteuren 

verdwenen? 

 Idem BGR Waarom heet de Reserve Onderwijs Algemeen met ingang 

van 2019 Reserve Huisvesting Het Rhedens? (zie blad 

88) 

Antwoord: 

- Dit is niet juist. Een groot deel van de onttrekkingen uit reserves betreft de afschrijving op 

reeds gedane investeringen. Voor de aanschaf van deze investeringen is destijds gespaard 

waardoor dekking aanwezig was in een reserve of voorziening. Gedurende de levensduur 

wordt de jaarlijkse afschrijving onttrokken. Hierdoor lijkt het of er ingeteerd wordt op 

reserves terwijl het eigenlijk een administratieve exercitie is.  

In het overzicht op bladzijde 87/88 zien we deze onttrekkingen wel terug, er zijn echter in 

dit overzicht meer dingen verwerkt (bv investeringen) dan alleen exploitatieposten.  

-  Op verzoek van de BGR is de voorziening dubieuze debiteuren uit dit overzicht gehaald               

om de aansluiting tussen verschillende rapportages te vereenvoudigen. 

- Op bladzijde 88 is verzuimd deze naamstelling aan te passen. Dit zal worden gewijzigd in 

Reserve Onderwijs Algemeen 

 

 

 

 

______________________________ 


